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NOTAT 

Input fra følgegruppen for H17 til valg af fremtidig organisatorisk 
forankring af H17  
 
Nedenfor fremgår følgegruppens anbefalinger og bemærkninger: 

• Følgegruppen bemærker, at det er uhensigtsmæssigt, at der er 
sammenfald mellem udarbejdelsen af afdækningen af indsat-
sen til udsatte stofbrugere og processen om den fremtidige or-
ganisatoriske forankring af H17. Afdækningens resultater 
burde have dannet grundlag for invitationen til at afgive bud på 
H17.  

• Følgegruppen anbefaler, at det prioriteres, at natåbentfunktio-
nen bevares. Der skal altid være et tilbud på Vesterbro, som 
har åbent, og der bør ske en koordinering af åbningstider imel-
lem Skyen og H17.  

• Følgegruppen bemærker, at der altid skal være sundhedsperso-
nale til stede. 

• Følgegruppen bemærkede, at der kan være en fordel ved, at 
Skyen og H17 hører under samme driftsherre, da det giver 
fleksibilitet og gode muligheder for koordinerede åbningstider.  

• Følgegruppen bemærker, at der også er udarbejdet en samar-
bejdsaftale mellem Københavns Kommune og Københavns 
Politi, hvori der står, at der altid skal være et åbent tilbud på 
Vesterbo.  

• Følgegruppen bemærker, at der vil være en større kapacitet om 
natten i H17 fremfor Skyen, hvis H17 har natåbent frem for 
Skyen.  

• Følgegruppen anbefaler, at der ses på muligheden for at etab-
lere stofindtagelsestilbud andre steder i byen, men der må ikke 
skæres på de nuværende midler til tilbuddene på Vesterbro. 
Det er ikke følgegruppens forventning, at åbningen af et sto-
findtagelsesrum på fx Sundholm vil påvirke efterspørgslen på 
Vesterbro i særlig høj grad.   

• Følgegruppen sætter spørgsmålstegn ved, om der er det kapa-
citetsbehov for stofindtagelsesrum på Sundholm. Særligt ryge-
pladserne. Det bemærkes, at der bør laves en nærmere analyse 
af kapacitetsbehovet inden iværksættelse. 

• Det er vigtigt, at der er et tilbud om mad til brugerne i H17. 
Følgegruppen ønsker, at der etableres en fedtudskiller i H17.  

• Socialudvalget bør i forbindelse med behandlingen af den 
fremtidige organisatoriske forankring have fokus på, hvordan 
særligt udsatte stofbrugere kan skærmes i H17, herunder kvin-
der. Stofindtag skal ske i trygge og sikre rammer. Der har væ-
ret eksempler på, at der er sket overfald og røverier i H17.  



 
 

 
Side 2 af 2 

• Følgegruppen er positive over for fysiske ændringer i H17. Det 
er relevant at se på, om der kan etableres separate indgange for 
injektion henholdsvis røg.  

• Flere medlemmer af følgegruppen lagde vægt på, at det er 
mest hensigtsmæssigt, at brugerne kan vente på at indtage stof-
fer indenfor i H17 modsat i dag, hvor de venter ude på rampen.  

• Følgegruppen gør opmærksom på, at der er sproglige barrierer 
i forhold til den nuværende brugergruppe. Der bør tænkes i, 
hvordan disse bedst kan imødegås.  

• Følgegruppen ønsker, at der af hensyn til medarbejdere, øvrige 
tilbud på Vesterbro og lokalområdet sker en så hurtig overgang 
som muligt, hvis Socialudvalget beslutter sig for en privat 
driftsherre. 

• Der bør være en opmærksomhed på, hvordan den konkrete 
overdragelsesperiode skal organiseres, herunder om der er 
yderligere udgifter forbundet hermed for driften af stofindta-
gelsesrum såvel som andre tilbud i området, som i en over-
gangsperiode risikerer at skulle løfte mere, hvis der pga over-
dragelsen kommer uro i personalegruppe/borgergruppen og 
følgende lukninger af H17.  

• Uanset om H17 fremover skal drives af Københavns Kom-
mune eller en privat organisation, bør der være løbende op-
følgninger på den daglige drift, herunder om et eventuelt skifte 
af driftsherre har en effekt. Det foreslås, at der laves en evalue-
ring efter et år. 

• Følgegruppen ønsker, at der uanset driftsherre af H17 fortsat er 
en følgegruppe tilknyttet tilbuddet.  

• Følgegruppen finder at der bør være fortsat opmærksomhed på 
de gener for naboer og erhvervsdrivende i området, herunder at 
minimere gener i forbindelse med borgernes bevægelser mel-
lem rummene. 

 
Vedrørende pilotprojekt på Sundholm: 

• Følgegruppen mener, at en eventuel etablering af et stofindta-
gelsesrum på Sundholm forudsætter en nærmere afklaring af 
behovet og målgruppen.  

• Følgegruppen bemærker, at Kirkens Korshærs bud på etable-
ringen af seksinjektionspladser og fire rygepladser umiddelbart 
virker højt sat.  

 
Øvrige bemærkninger  

• Reden København oplyser, at de ikke har givet tilsagn om 
medfinansiering til et evt. mobilt stofindtagelsesrum i samar-
bejde med Kirkens Korshær.  

• Mændenes Hjem oplyser, at de også vil have fokus på at sam-
arbejde med brugerorganisationer og frivillige sociale tilbud, 
såfremt de overtager driften af H17. 


